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Protokół Nr 67 

z obrad sześćdziesiątej siódmej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych  

w dniu 29.11.2023r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w sali Centrum Aktywności Seniora przy ulicy Mickiewicza 22B  

w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 12:00 – 14:50. 

Obradom przewodniczyła p. Anna Łańska – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

Sesja była nagrywana i transmitowana online /obraz i dźwięk/ przez „TV Krajna” na 

stronie internetowej Gminy Więcbork i zostanie udostępniona w formie linku  

w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Więcbork. Nagrania będą przechowywane 

przez okres niezbędny do wypełnienia odpowiednich przepisów ustawowych.  

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 12 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2023r. 

poz. 40 ze zm.). 

 

Radni nieobecni usprawiedliwieni: p. Natasza Ksobiak, p. Mateusz Łański, p. Marian 

Chęś. 

 

Spoza składu Rady w sesji uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Więcborku        - Tomasz Siekierka 

5. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg 

UM w Więcborku       - Tomasz Fifielski 

6. Redaktor „Krajna TV”      - Maciej Bór 

7. Redaktor Tygodnika „Wiadomości Krajeńskie”   - Robert Środecki 

W części obrad uczestniczył Starosta Powiatu Sępoleńskiego p. Jarosław Tadych 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z LXVI sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

5. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

6. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
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8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Przyjęcie uchwał w sprawie podatków i opłat lokalnych na 2024 rok: 

a) Przyjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

oraz poboru tego podatku w drodze inkasa. 

b) Przyjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 

c) Przyjęcie uchwały w sprawie stawek opłaty targowej i jej poboru. 

10. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2023. 

11. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

12. Przyjęcie uchwały w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi od właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz 

ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie gminy 

Więcbork oraz zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi  

w zamian za kompostowanie bioodpadów stanowiących odpady komunalne  

w przydomowym kompostowniku 

13. Przyjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Więcbork oraz ustalenia zasad i warunków 

ich korzystania 

14. Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Szczegółowych warunków przyznania  

i odpłatności za usługi opiekuńcze, w tym także świadczone w formie usług sąsiedzkich  

i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych 

dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków zwolnienia od 

opłat i tryb ich pobierania, a także szczegółowych warunków przyznawania usług 

sąsiedzkich, wymiar i zakres usług sąsiedzkich oraz sposób rozliczania wykonywania 

takich usług 

15. Przyjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności 

dla osób wskazanych w wieloletnim rządowym programie „Posiłek w szkole i w domu” 

na lata 2024 – 2028. 

16. Przyjęcie uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy 

społecznej będące w zakresie zadań własnych gminy – pomoc rzeczowa, posiłki, zasiłki 

na ekonomiczne usamodzielnienie, zasiłki okresowe i zasiłki celowe przyznanych pod 

warunkiem zwrotu. 

17. Przyjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Więcbork  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2024”. 

18. Przyjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Burmistrza Więcborka. 

19. Przyjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Burmistrza Więcborka. 

20. Przyjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Burmistrza Więcborka. 

21. Wolne wnioski i informacje. 

22. Zakończenie. 

 

Do przedłożonego porządku obrad Burmistrz Więcborka wniósł następujące zmiany: 
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• Wprowadzenie, jako pkt 9 d) pozycji: „Przyjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej 

ceny skupu żyta dla celów wymiaru podatku rolnego na rok 2024” oraz, jako punktu 12 

porządku obrad pozycji: „Przyjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 

Powiatu Sępoleńskiego”. 

 

W związku ze zmianami punkty porządku obrad po pozycji 12, przyjęły numerację 

dalszą 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie nad zmienionym porządkiem obrad. 

Obecnych 11 radnych 

Za przyjęciem głosowało - 11 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023  

Ad.4 Przewodnicząca RM p. Anna Łańska poinformowała, że protokół z XLVI sesji  

został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, czy ewentualnie ktoś  

z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół 

pod głosowanie. 

Obecnych 11 radnych 

Za przyjęciem głosowało - 11 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023  

Ad.5 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

 

30.10.2023r. – udział Przewodniczącej RM p. Anny Łańskiej wraz z radną Beata Koptą  

i radna Iwona Bonecka w obchodach 20-lecia nadania imienia „Kornela Makuszyńskiego” 

Szkole Podstawowej Nr 2 w Więcborku. Uroczystość połączona była z obchodami Święta 

Edukacji Narodowej. Tego samego dnia Przewodnicząca RM uczestniczyła  

w uroczystościach pogrzebowych śp. Majora Marcina Borowiaka. 

 

5.11.2023r. – Wiceprzewodnicząca RM p. Beata Lida wzięła udział w otwarciu 

jubileuszowego XXV Powiatowego Tygodnia Kultury Chrześcijańskiej w Sępólnie 
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Krajeńskim. Tego samego dnia Przewodnicząca RM p. Anna Łańska wzięła udział  

w wystawie „Moje sacrum” w obiektywie Henryka Bachusza. Wystawa zainaugurowała  

w więcborskiej Bibliotece Publicznej obchody XXV Powiatowego Tygodnia Kultury 

Chrześcijańskiej.  

 

8.11.2023r. – Przewodnicząca RM p. Anna Łańska odbyła spotkanie z Poseł na Sejm RP  

p. Iwoną Kozłowską /miejsce: biuro Przewodniczącej RM/. 

 

10.11.2023r. - Przewodnicząca RM p. Anna Łańska uczestniczyła w jubileuszowej mszy św. 

kończącej obchody XXV Powiatowego Tygodnia Kultury Chrześcijańskiej w Kościele 

parafialnym w Więcborku. Mszę św. sprawował jego Ekscelencja ks. Biskup Krzysztof 

Włodarczyk Ordynariusz Diecezji Bydgoskiej. Uroczystości zakończenia TKCH 

kontynuowane były w Miejsko-Gminnym Domu Kultury w Więcborku. 

 

11.11.2023r. – udział Przewodniczącej RM wraz z radnymi RM w Więcborku,  

w obchodach 105 rocznicy Święta Odzyskania przez Polskę Niepodległości. 

 

14.11.2023r. – Przewodnicząca RM p/. Anna Łańska wraz z radnym Jackiem Kabattkiem 

wzięła udział w Inauguracji Programu Edukacyjnego, pn.: „Akademia Pszczoły Bohatera”  

w Szkole Podstawowej w Zakrzewku. 

 

16.11.2023r. – Przewodnicząca RM p. Anna Łańska wspólnie z radnym RM i sołtysem  

p. Stanisławem Piłką w odbiorze prac związanych z przebudową drogi powiatowej 

Borzyszkowo-Rościmin w zakresie przebudowy drogi dla pieszych. 

 

21.11.2023r. – Przewodnicząca RM p. Anna łańska wraz z Przewodnicząca Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Spraw Społecznych RM w Więcborku p. Beatą Koptą wzięły udział  

w obchodach Dnia Pracownika Socjalnego. 

 

24.11.2023r. – udział Przewodniczącej RM p. Anny Łańskiej w uroczystej części sesji Rady 

Powiatu Sępoleńskiego, podczas, której dokonano wpisu do Księgi Zasłużonych dla Powiatu 

Sępoleńskiego osoby śp. Jana Dorawy, pochodzącego z Kamienia Krajeńskiego. 

 

25.11.2023r. – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych RM 

w Więcborku wraz z innymi radnymi uczestniczyła w otwarciu przebudowanej  

i zmodernizowanej Świetlicy Wiejskiej sołectwa Pęperzyn. 

 

28.11.2023r. – udział w posiedzeniu połączonych Komisji RM w Więcborku: Budżetu  

i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego 

oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych. 

 

 

Ad.6 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

 

26.10.2023r. – spotkanie Burmistrza Więcborka z p. Magdalena Kawalską przedstawicielka 

Brokera Ubezpieczeniowego Firmy Maximus – Broker, która od wielu lat koordynuje  

i reprezentuje Gminę Więcbork w sprawie ubezpieczeń mienia i odpowiedzialności cywilnej. 

Rozmowy dotyczyły postępowania zakupowego na lata 2024 i 2025. /miejsce: gabinet 

Burmistrza Więcborka/. 
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30.10.2023r. – udział w spotkaniu samorządowców powiatu sępoleńskiego w sprawie 

ostatecznej wersji wniosku składanego do Wojewody Kujawsko-Pomorskiego odnośnie 

rządowego funduszu rozwoju przewozów autobusowych. Wspólnie podjęto decyzje, że wśród 

wniosków, jakie zostaną złożone do Wojewody, będzie zaproponowana nowa linia 

autobusowa 22720, która swoim przebiegiem obejmie miejscowości: Więcbork, Zabartowo, 

Puszcze, Czarmuń, Borzyszkowo, Klarynowo, Runowo Krajeńskie i Więcbork /miejsce: 

Starostwo Powiatowe w Sępólnie Krajeńskim/.  

31.10.2023r. – udział w uroczystym Apelu w związku z 20-leciem nadania imienia „Kornela 

Makuszyńskiego” Szkole Podstawowej Nr 2 w Więcborku. Tego samego dnia burmistrz 

uczestniczył w uroczystościach pogrzebowych śp. Majora Marcina Borowiaka. 

3.11.2023r. – udział we mszy św. i uroczystościach pogrzebowych śp. Krystyny Różniak 

długoletniego pracownika Urzędu Miejskiego w Więcborku. 

5.11.2023r. – udział we mszy św. inaugurującej XXV Powiatowy Tydzień Kultury 

Chrześcijańskiej oraz uroczystej gali jubileuszowego, PTKCH, która odbyła się w Centrum 

Kultury i Sztuki w Sępólnie Krajeńskim. 

6.11.2023r. – udział w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku, 

podczas której Zespół Kontrolny Komisji sprawdzał wydatkowanie środków z budżetu 

Gminy Więcbork na funkcjonowanie jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu 

gminy Więcbork. 

7.11.2023r. – udział we mszy św. i uroczystościach pogrzebowych zmarłej Urszuli 

Dedyńskiej, Matki pracownika Urzędu Miejskiego w Więcborku p. Beaty Włodarczyk. 

8.11.2023r. – udział w Konwencie Powiatu Sępoleńskiego. Sprawy poruszone w trakcie 

spotkania dotyczyły, miedzy innymi: Powiatowej Wystawy Stołów Wigilijnych, 

przedstawienia przez Prezes Spółki „Novum-Med” p. Bożenę Pieczka, planu dotyczącego 

możliwości rozwoju świadczonych usług przez Szpital Powiatowy w Więcborku /miejsce: 

Starostwo powiatowe w Sępólnie Krajeńskim/. 

10.11.2023r. – udział we mszy św. i uroczystościach pogrzebowych zmarłego Stefana 

Zawieja, Ojca Kierownika Gminnej Spółki Wodnej w Więcborku, p. Adama Zawieja. Tego 

samego dnia Burmistrz wziął udział we mszy św. kończącej XXV Powiatowy Tydzień 

Kultury Chrześcijańskiej, podczas, której homilię wygłosił Biskup Bydgoski Krzysztof 

Włodarczyk krótkiej gali kończącej wydarzenie oraz koncercie patriotycznym 

przygotowanym przez Miejsko-Gminny Ośrodek Kultury w Więcborku. 

11.11.2023r. – gminne uroczystości związane z obchodami 105 rocznicy odzyskania przez 

Polskę Niepodległości. 

14.11.2023r. - udział w Inauguracji Programu Edukacyjnego, pn.: „Akademia Pszczoły 

Bohatera” w Szkole Podstawowej w Zakrzewku. Tego samego dnia Burmistrz uczestniczył  

w podsumowaniu projektu realizowanego Miejsko-Gminny Ośrodek Kultury w Więcborku, 

finansowanego przez Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego i sportu w ramach 

programu „Bardzo Młoda Kultura na lata 2023-2025” oraz spotkaniu z Dyrektorem ENEA- 

Oświetlenie p. Marcinem Woźniakiem w sprawie Realizacji programu wymiany starych 

opraw oświetlenia sodowego na oświetlenie LED. Zgodnie z wcześniej przekazaną 

informacją Gmina Więcbork otrzymała środki na modernizację infrastruktury technicznej, 

drogowej, w tym, realizację wymiany oświetlenia ulicznego w ramach VIII edycji 

Rządowego Programu Funduszu Inwestycji Strategicznych „Polski Ład”. W tej chwili Gmina 
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oczekuje na rozstrzygnięcie Programu Rządowego „Rozświetlamy Polskę”, w którym Gmina 

Więcbork również aplikowała o środki na wymianę infrastruktury dotyczącej oświetlenia 

ulicznego i to rozstrzygnięcie będzie determinować rozpoczęcie procedur zgodnych  

z prawem zamówień publicznych w celu wymiany lamp sodowych na oświetlenie LED. 

Wymianie będzie podlegać oświetlenie należące do Gminy Więcbork, jak i te należące do 

Enea-Oświetlenie, a w tym celu wymagane jest porozumienie z Enea, dotyczące możliwości 

inwestowania – prawa dysponowania majątkiem na czas realizacji projektu. Dlatego też  

w projekcie budżetu Gminy Więcbork na rok 2024 jest zaplanowane, to przedsięwzięcie. 

16.11.2023r. – udział w spotkaniu z przedstawicielem PKP w sprawie możliwości rozbiórki 

wiaduktu kolejowego w Jeleniu /miejsce: gabinet Burmistrza Więcborka/. Pojawiła się szansa 

na wyrażenie zgody przez PKP na rozbiórkę ww. budowli. W tym samym dniu Burmistrz 

Uczestniczył w odbiorze chodnika wybudowanego przy drodze powiatowej w Borzyszkowie. 

Inwestycja sfinansowana została ze środków Wojewody Kujawsko-Pomorskiego w ramach 

Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na poprawę bezpieczeństwa drogowego oraz środków 

własnych Powiatu Sępoleńskiego i Gminy Więcbork.  

17.11.2023r. – wyjazd do Torunia, gdzie w Urzędzie Marszałkowskim Burmistrz Więcborka 

podpisał Porozumienie w sprawie udziału w pilotażowym Projekcie „Dwujęzyczne 

Przedszkolaki Kujaw i Pomorza”. Zadanie finansowane jest ze środków unijnych – Fundusze 

Europejskie dla Kujaw i Pomorza na lata 2021-2027. Projekt zakłada naukę języka 

angielskiego dla dzieci w przedszkolu, a zakwalifikowały się do niego w tej edycji oddziały 

przedszkolne przy Szkole Podstawowej w Sypniewie /udział brało łącznie 31 placówek/.  

Tego samego dnia Burmistrz wziął udział w spotkaniu organizacyjnym dotyczącym Jarmarku 

Bożonarodzeniowego, który odbędzie się na placu Jana Pawła II 10 grudnia 2023r. 

20.11.2023r. – udział w podsumowaniu oraz wręczeniu nagród uczestnikom gminnego 

konkursu plastycznego na grafikę promującą kampanie edukacyjną „4U FOR YOU”  

w szkole Podstawowej nr 2 w Więcborku.  

21.11.2023r. – udział w obchodach Dnia Pracownika Socjalnego i krótkim spotkaniu  

z pracownikami oraz Dyrektorem Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Więcborku. Następnie Burmistrz odbył spotkanie z Nadleśniczym Nadleśnictwa Runowo 

Krajeńskie p. Marcinem Bujewskim. Tematy poruszone podczas rozmowy, to możliwości 

realizacji kolejnych wspólnych przedsięwzięć, w tym muralu na Szkole Podstawowej Nr 2, 

inwestycjach drogowych na terenie gminy Więcbork oraz problemie występowania 

nadmiernej populacji wilka w odniesieniu do pisma z wytycznymi, jakie wpłynęło od 

Generalnego Dyrektora Ochrony Środowiska. 

22.11.2023r. – spotkanie w sprawie konsultacji Gminnego Programu Współpracy  

z organizacjami pożytku publicznego na rok 2024 /miejsce: Centrum Aktywności Seniora  

w Więcborku/. 

23.11.2023r. – udział w posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

25.11.2023r. – udział w otwarciu wybudowanej i rozbudowanej świetlicy wiejskiej sołectwa 

Pęperzyn. 

28.11.2023r. – udział w posiedzeniu połączonych Komisji RM w Więcborku: Budżetu  

i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego 

oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych/miejsce: Centrum Aktywności Seniora  
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w Więcborku/ oraz posiedzeniu Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku. Tego 

samego dnia Burmistrz wziął udział w zebraniu sprawozdawczym Koła Gospodyń Wiejskich 

w Dorotowie /miejsce: świetlica wiejska w Dorotowie/. 

29.11.2023r. – udział w posiedzeniu połączonych Komisji RM: Budżetu i Finansów oraz 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego 

 

Informacje dodatkowe: 

• 3.11.2023r. – podpisano umowy na budowę i rozbudowę placów zabaw  

w miejscowościach: Zabartowo, Runowo Krajeńskie i Zakrzewek. Wykonawca zadania 

jest Firma „Stelcor” z Jarosławia. Łączny koszt inwestycji: 234.178, 71 zł. Środki na ten 

cel Gmina Więcbork pozyskała z Programu Odnowy Obszarów Wiejskich 2014-2020, na 

kwotę 107.673, 00zł. 

• 16.11.2023r. – otwarcie ofert na zadanie pn.: „Zagospodarowanie odpadów komunalnych 

odebranych z nieruchomości zamieszkałych na terenie gminy Więcbork oraz zebranych  

w Punkcie Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych w Dalkowie w okresie od  

1 stycznia 2024r.- 31 grudnia 2024r. Postępowanie przetargowe zostało przeprowadzone  

z podziałem na wszystkie frakcje zgodnie z tym, w jaki sposób są one zbierane na terenie 

gminy Więcbork. Ceny odpadów selektywnych wzrosły znacząco, ale udało się uzyskać 

dobrą cenę na odpady zmieszane, co przełoży się na znacznie niższa podwyżkę opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi dla mieszkańców gminy Więcbork na rok 2024. 

• 21.11.2023r. – otwarcie ofert na ubezpieczenie mienia komunalnego dla Gminy Więcbork 

na lata 2024 – 2025. Postępowanie jeszcze nie jest zakończone, zostało podzielone na trzy 

części zamówienia. Wpłynęły 4 oferty. Odnotowano znaczny wzrost kosztów, tj. o 100%. 

Na ten rok kwota zabezpieczenia wynosiła 115.000, 00 zł. Teraz na dwa lata, trzeba 

zabezpieczyć kwotę około 400.000, 00 zł. 

• Ogłoszone zostało postępowanie przetargowe na budowę kanalizacji sanitarnej wraz  

z przyłączami w ulicach: Potulickich, Zamkowej i Biskupa A. Zebrzydowskiego  

w Więcborku. Zadanie to finansowane jest w całości ze środków własnych Gminy 

Więcborku. W dniu sesji o godz. 12:00 nastąpiło otwarcie ofert i już wiadomo, że 

wpłynęło 5 ofert  

- I oferta – Firma Hydrotechnika ze Złotowa na kwotę 1.202.734, 65 zł, 

- II oferta – Zakład Robót Instalacyjno-Inżynieryjnych Hydropex ze Złotowa na kwotę 

1.217.700, 00 zł, 

- III oferta Przedsiębiorstwo Robót Melioracyjnych i Ochrony Środowiska EKOMEL 

Chojnice na kwotę 1.125.848, 26 zł. 

- IV oferta Firma MARKOP Marian Dziędziela na kwotę 858.540, 00 zł. 

- V oferta Firma WIMAR z Koronowa na kwotę 855.232, 79 zł. 

Jest to informacja z otwarcia ofert. Kolejnym etapem będzie dokładna analiza złożonych 

ofert, pod katem prawidłowości złożenia. Na ten cel Gmina zabezpieczyła kwotę 1.300.000, 

00 zł. Złożone oferty są poniżej tej kwoty. Z dużym prawdopodobieństwem można przyjąć, 

że ten przetarg zostanie rozstrzygnięty pozytywnie. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Andrzej Wenda nawiązując do informacji Burmistrza Więcborka w kwestii 

spotkania z przedstawicielem PKP, przypomniał, że swego czasu interpelował w sprawie 

demontażu przejazdu kolejowego w Sypniewie. Zdemontowana jest tam praktycznie cała linia 
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oprócz torów. Kierowcy jadący od strony Iłowa mają problem z dość dużym zagłębieniem we 

wskazanej lokalizacji. Rady prosił, aby i w tej kwestii wnioskować do PKP. 

 

Burmistrz Więcborka wskazał, że jest to słuszna uwaga, a takich miejsc na terenie gminy 

Więcbork jest więcej. Zapewnił, że temat zostanie kompleksowo przeanalizowany i Gmina 

zwróci się w tej sprawie pisemnie do PKP. 

 

Ad.7 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski. 

 

/Odp. na interp. M. Łańskiego/ 

• Zarząd Dróg Powiatowych w Sępólnie Krajeńskim w odpowiedzi na interpelację, 

przekazuje, że regulacja studzienek w pasie drogowym na ulicy Starodworcowej  

w Więcborku u schyłku roku budżetowego 2023 z uwagi na brak środków nie będzie 

mogła zostać zrealizowana. Przedsięwzięcie zostanie zaplanowane w 2024r. w miarę 

posiadanych sił i środków finansowych. 

 

/Odp. na interp. radnej B. Migawa/ 

•  Gruntowny remont drogi w Sypniewie, od ul. Kasztanowej do budynku byłej gorzelni  

i bloku mieszkalnego, zostanie przeprowadzony w najbliższym możliwym czasie i będzie 

uzależniony od warunków atmosferycznych. Zarządca drogi poinformuje odrębnym 

pismem o rozpoczęciu ww. inwestycji. 

 

Interpelacje i odpowiedzi znajdują się na stronie Biuletynu Informacji Publicznej 

Gminy Więcbork w zakładce Rada Miejska – „Interpelacje i Zapytania Radnych 

kadencja 2018-2023” 

 

Ad.8 Interpelacje i zapytania radnych. 

 

1. Radny Jacek Kabattek prosił o interwencję w „Wodach Polskich” w sprawie 

niewykonanej konserwacji strugi Lubcza. Skutkiem tego zaniechania w miejscowościach 

Zakrzewek i Zakrzewska Osada, zostały podtopione i pozalewane okoliczne łąki  

i pastwiska. Rekultywacja jest bardzo kosztowana, a trwa w tej chwili obumiera. 

 

2. Radny Stanisław Piłka interpelował w sprawach: 

   

• W imieniu mieszkańców sołectw: Borzyszkowo i Czarmuń, za pośrednictwem Burmistrza 

Więcborka, wnioskuję o wykonanie remontu drogi powiatowej relacji Borzyszkowo-

Czarmuń. 

• W imieniu mieszkańców sołectw: Borzyszkowo i Czarmuń, za pośrednictwem Burmistrza 

Więcborka, wnioskuję o wykonanie remontu drogi wojewódzkiej nr 242 oraz w imieniu 

mieszkańców sołectw: Runowo i Borzyszkowo, o wykonanie remontu nawierzchni 

drogowej na odcinkach Runowo Krajeńskie – Borzyszkowo i Borzyszkowo – Klarynowo. 

• w imieniu mieszkańców sołectw: Runowo Krajeńskie i Borzyszkowo o budowę ścieżki 

rowerowej na odcinku drogi Runowo Krajeńskie – Borzyszkowo, przy „Alei Dębowej”. 
 

3. Radny Jan Antczak w imieniu mieszkańców sołectwa Runowo Krajeńskie wniósł  

o wykonanie dokumentacji technicznej na położenie nawierzchni asfaltowej, na drodze 
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prowadzącej do Chłopigostu. Przy przedmiotowej drodze znajdują się 24 budynki 

mieszkalne, zatem wykonanie drogi w ww. technice i polepszenie bezpieczeństwa 

komunikacji jest zasadne. 

Interpelacje i odpowiedzi znajdują się na stronie Biuletynu Informacji Publicznej 

Gminy Więcbork w zakładce Rada Miejska – „Interpelacje i Zapytania Radnych 

kadencja 2018-2023” 

 

Skład Rady Miejskiej uzupełnił radny Stanisław Wegner – obecnych 12 radnych 

W tym miejscu obrad sesji Przewodnicząca RM udzieliła głosu Staroście Powiatu 

Sępoleńskiego p. Jarosławowi Tadych. 

Starosta Powiatu Sępoleńskiego p. Jarosław Tadych w swoim wystąpieniu przekazał 

ważne informacje dotyczące gminy Więcbork: 

• Inwestycja na drodze w Nowym Dworze – rozstrzygnięcia w tej kwestii były długo 

oczekiwane. Po pięciu przetargach udało się wyłonić wykonawcę. Zadanie będzie 

realizowane przez Firmę „KAWIKO”. Podjęcie działań planowano w listopadzie, ale  

z uwagi na warunki atmosferyczne wstrzymano prace. Od stycznia 2024, o ile pozwoli na 

to pogoda, przedsięwzięcie będzie realizowane. Termin realizacji zadania – 30 czerwca 

2024r. sama inwestycja to kwota 12.000.000, 00 zł pozostała część 1.000.000, 00 zł 

przeznaczona jest na wykonanie dokumentacji i wykupy gruntów. Przy tej okazji Starosta 

podziękował również Burmistrzowi, Skarbnik Gminy Więcbork oraz Radnym Rady 

Miejskiej za przyjecie w przyszłorocznym budżecie Gminy Więcbork brakującej kwoty 

300.000, 00 zł na realizację ww. inwestycji. 

• Zrealizowana została inwestycja przy drodze powiatowej w Borzyszkowie, gdzie 

wykonano odcinek nawierzchni chodnikowej. Starosta przyjął tez do wiadomości 

interpelację radnego Piłka w sprawie remontu drogi przy wykonanym chodniku. To 

zadanie chodnikowe było realizowane w ramach czterech zadań chodnikowych  

z Funduszu Rozwoju Dróg. 

• Transport publiczny – do końca roku 2023 obowiązuje dwanaście linii autobusowych. Są 

one odpowiedzią na zapotrzebowanie społeczne. Co kwartał analizowane jest obłożenie 

linii w celu sprawdzenia rzeczywistego zainteresowania kursami. Na rok 2024 plan jest 

zwiększenia o dwie linie dodatkowe, czyli będzie ich łącznie czternaście. Z informacji 

uzyskanych od Dyrektora Wydziału Komunikacji wniosek Powiatu do Wojewody 

Kujawsko - Pomorskiego w tej sprawie został pozytywnie zweryfikowany 

i prawdopodobnie na początku grudnia nastąpi podpisanie umowy z Wojewodą na 

Fundusz Autobusowy. Częstotliwość kursów jest i będzie dopasowana do godzin pracy 

szkół, tak, aby uczniowie mogli zdążyć na zajęcia i powrócić po nich do domu. W tym 

kontekście mowa jest o dwóch przewoźnikach PKS Chojnice, który realizuje kursy 

bardziej lokalnie i PKS Bydgoszcz, który obsługuje dwa kursy do Bydgoszczy na trasie 

Kamień Krajeński - Sępólno Krajeńskie – Więcbork – Mrocza – Bydgoszcz i trasę 

powrotną na tym odcinku, w weekend jest tylko jedna popołudniowa linia. Od dłuższego 

czasu prowadzone były rozmowy z PKS Bydgoszcz i z Marszałkiem Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego. Od 1 stycznia dojdą dodatkowe linie od poniedziałku do 

niedzieli 3 autobusy z Kamienia Krajeńskiego do Nakła przez Sępólno – Więcbork  

i Mroczę będą kursowały. Z Nakła przesiadka na pociąg i w ten sposób dojazd do 

Bydgoszczy. Druga dodatkowa linia, która bardziej dotyczy gminy Sośno, gdzie kurs 
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rozpocznie się w Sępólnie Krajeńskim – Sośno – Dziedno – Mąkowarsko – Koronowo – 

Bydgoszcz /poniedziałek do piątku 3 kursy/.  

• Budżet Powiatu Sępoleńskiego na rok 2024 w dziale inwestycji planowany jest na kwotę 

40.000.000, 00 zł. Jest to ogromna kwota na zadania drogowe i kubaturowe. Zadania 

inwestycyjne, które z tej puli środków będą realizowane na terenie gminy Więcbork, to: 

- droga do Nowego Dworu, 

- budowa kompleksu boisk przy Liceum Ogólnokształcącym i Centrum Kształcenia 

Zawodowego i Ustawicznego w Więcborku /boisko dwupoziomowe, ogrodzenie terenu  

wykonanie parkingów od strony Domów Dziecka i uporządkowanie komunikacji na tym 

terenie/ 

- w ramach środków na odbudowę, ochronę i renowację obiektów zabytkowych ww. 

szkoły powiatowe w obu placówkach będzie wykonywana instalacja oświetlenia 

awaryjnego i ewakuacyjnego. W sali gimnastycznej Liceum zamontowana zostanie 

pompa ciepła i fotowoltaika, 

- w Domu Pomocy Społecznej w Suchorączku będzie wybudowana nowa winda, 

wykonany zostanie remont schodów, wymiana drzwi wejściowych okien piwnicznych 

oraz nowa opaska wokół fundamentów budynku.  

- w obiekcie byłego internatu Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego,  

a obecnie budynku administracji Domów Dziecka oraz Oddziału Zamiejscowego Szkoły 

Specjalnej, będzie zamontowana winda oraz wykonana dokumentacja na dostosowanie 

budynku do potrzeb w celu jego lepszego wykorzystania. Planuje się przenieść tam 

również Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie i Zespół Orzekania  

o Niepełnosprawności. Poza tym w zamierzeniach jest uporządkowanie terenu wokół 

budynku przy Alei 600-lecia. 

- w ramach promesy na 9.000.000, 00 zł będzie wykonanych 9 zadań, w tym: droga 

Sypniewo-Borzyszkowo o długości około 1km; Zabartowo-Rościmin o długości około 

0,5km oraz droga przez Jastrzębiec. 

- w ramach nowej perspektywy unijnej i KPO Powiat Sępoleński przygotowuje się do 

wykonania dokumentacji: na drogę Śmiłowo - PKP Pęperzyn /część drogi wykonana 

wcześniej, ale nie całość/; Suchorączek ul. Wojska Polskiego na odcinku prostej drogi do 

Suchorączka. 

Na dokumentacje drogowe w projekcie budżetu Powiatu Sępoleńskiego zabezpieczono 

kwotę 1.200.000, 00 zł. 

Starosta Powiatu Sępoleńskiego przekazał również, że interpelacja złożona przez radnego 

Stanisława Piłkę na remont drogi przy niedawno odbieranym chodniku jest oczywiście jest 

zasadna, ale nie może obiecać, że będzie to wykonane w przyszłym roku. Wpierw należy 

przygotować stosowną dokumentację techniczną.  

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję pytając o dwie drogi, a mianowicie o drogę z 

Pęperzyna do Sitna oraz drogę w Zakrzewku, która częściowa została wykonana i zasadnym 

byłoby jej dokończenie 

Starosta Powiatu Sępoleńskiego odpowiedział, że w przypadku drogi Pęperzyn-Sitno 

umknęło, to w jego wypowiedzi, a ma być realizowane. Natomiast, jeżeli chodzi o 

Zakrzewek, to wykończenie tej drogi jest brane pod uwagę, ale nie powie w tej chwili z 

całkowitą pewnością, że uda się to zrealizować.  
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Burmistrz Więcborka uzupełniając wypowiedź Starosty w sprawie drogi powiatowej  

w Zakrzewku, przy, której niedawno wybudowany został chodnik przypomniał, że były już 

prowadzone w tym zakresie rozmowy i są poczynione pewne ustalenia. Dyrektor Zarządu 

Drogowego w Sępólnie Krajeńskim p. Edwin Eckert ma pomysł na zrealizowanie tego 

zadania i tak, część tego przedsięwzięcia zostanie zrealizowana jeszcze w tym roku w ramach 

środków, które Gmina Więcbork przekazała, jako pomoc finansową dla Powiatu 

Sępoleńskiego. Jeżeli wszystko pójdzie zgodnie z przewidywaniami, to jest szansa żeby  

w przyszłym roku na tym odcinku, o którym mowa, pojawiła się nawierzchnia bitumiczna. 

Oczywiście będzie to jeden z etapów, gdyż, jeżeli już pojawi się ta nowa nawierzchnia 

bitumiczna, to będzie to jedna warstwa, a docelowo powinno być ich więcej. Niemniej, jeżeli 

udałoby się, to zrealizować w zakresie, o jakim była mowa w ustaleniach, sadzi, że 

użytkownicy tej drogi, jaki i mieszkańcy Zakrzewka będą mogli czuć się usatysfakcjonowani. 

Starosta Powiatu Sępoleńskiego potwierdził, że takie rozwiązania są brane pod uwagę. 

Jeżeli takie są uzgodnienia z Dyrektorem ZDP, to słowo się rzekło i będzie to wykonane. 

Dodał przy tym,. Że z Gmina Więcbork Powiatowi Sępoleńskiemu bardzo dobrze się 

współpracuje i to, co jest ustalane i uzgadniane jest realizowane.  

Radna Iwona Bonecka mówiła, że wielka radość sprawiła jej informacja Starosty, dotycząca 

budowy boisk przy szkołach średnich w Więcborku i uporządkowaniu terenu komunikacyjnie 

oraz planów modernizacyjnych budynku przy Alei 600-lecia w Więcborku. Zdaniem radnej, 

to świetny plan i jeżeli się uda, rzeczywiście będzie to sukces zarówno dla powiatu, jak  

i Więcborka. 

Starosta Powiatu Sępoleńskiego uściślił, że w przypadku budynku przy Alei 600-lecia prace 

rozpoczną się od budowy windy, gdzie już wcześniej była przygotowana dokumentacja i są 

też już na, to środki finansowe. 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i ogłosiła pięciominutową przerwę w obradach. 

Po przerwie obrady wznowiono. 

Ad.9 Projekty uchwał w sprawie podatków i opłat lokalnych na 2024 rok przedstawiła 

Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk: 

 

Jeżeli chodzi o przyszły rok budżetowy, to wszyscy mają świadomość, z jakimi wydatkami 

Gmina będzie musiała się zmierzyć, a dotyczy, to chociażby wzrostu minimalnej płacy. 

Dodatkowo wiadomo już, jakie obowiązywać będą stawki cen za energię, czy wspomniane 

już powyżej koszty ubezpieczenia mienia gminnego. Ponadto możliwe są do oszacowania 

koszty paliwa, jakie Gmina będzie musiała zakupić w roku 2024. Wszystkie te wskaźniki 

również determinują wysokość usług, które w kolejnym roku trzeba będzie kupować, żeby 

realizować zadania własne Gminy w zakresie wydatków bieżących, czy inwestycyjnych. 

Uwzględniają te wszystkie czynniki, Burmistrz Więcborka podjął się próby zweryfikowania 

stawek podatków, tak, aby zapewnić finansowanie dla planowanych zadań. Stad propozycja 

nowych stawek, jeżeli chodzi o podatki i opłaty lokalne. Jak wiadomo, w tym zakresie 

Burmistrz nie ma pełnej swobody, gdyż są określone wytyczne, które należy przy tym 

uwzględnić. Proponowane stawki podatków i opłat lokalnych nie mogą przekroczyć górnych 

stawek, a te corocznie są określane przez Ministra Finansów. W porównaniu do roku 

bieżącego górne stawki podatków i opłat lokalnych wzrosły o 15%, natomiast propozycją 

Burmistrza Więcborka, jest zastosowanie wobec obowiązujących aktualnie stawek wzrostu  

o wartość do 12%. Wyjątek stanowią w podatku od nieruchomości dwie pozycje, gdzie 

zawsze przyjmowane były stawki maksymalne. Dotyczy, to grunty pod jeziorami i budynki 
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przeznaczone na działalność gospodarczą z przeznaczeniem na materiał siewny. W przypadku 

podatku od środków transportowych i opłaty targowej proponuje się wzrost stawki do 12%. 

Oczywiście szczegóły, dotyczące stawek powyższych podatków są zawarte w stosownych 

projektach uchwał. Oprócz wymienionych podatków, w budżecie znajduje się pozycja 

podatku rolnego. Jego maksymalną wartość corocznie szacowana jest w oparciu o średnią 

cenę skupu żyta /z 11 kwartałów będących podstawą wymiaru podatku rolnego/. Na rok 2024 

jest, to komunikat Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego, która określona została na 

poziomie 89, 63 zł za kwintal. Burmistrz Więcborka proponuje obniżenie tej stawki o 5% do 

kwoty 85, 16 zł. Ostatnia pozycja podatkowa obowiązująca w gminie Więcbork, to podatek 

leśny. Podstawa wymiaru podatku jest średnia cena drewna z trzech pierwszych kwartałów 

danego roku. Zgodnie z komunikatem Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego cena, która 

ma stanowić podstawę naliczenia podatku leśnego na 2024r.wynosi 327, 43 zł za m³. Zgodnie 

z wieloletnia praktyka Gmina Więcbork tej ceny nie obniżała , a przyjmowała ją w wysokości 

ogłoszonej przez Prezesa GUS. Opłatę od posiadania psa, która do tej pory obowiązywała na 

terenie gminy Więcbork w wysokości 10, 00 zł, proponuje się pozostawić na niezmienionym 

poziomie. 

 

Uwag nie wniesiono 

 

 

a) Przyjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

oraz poboru tego podatku w drodze inkasa, 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.  

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023  

b) Przyjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych, 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.  

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 
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Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023  

c) Przyjęcie uchwały w sprawie stawek opłaty targowej i jej poboru, 

 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.  

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023  

d) w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów wymiaru podatku rolnego na rok 

2024. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.  

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów 

oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego 

– pozytywna 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 
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Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023  

Ad. 10-12 Projekty uchwał finansowych gminy Więcbork omówiła również Skarbnik 

Gminy Więcbork p. Alina Kruk. 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2023, 

Zmiany dotyczyły: 

1. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.115.2023 z dnia 20 listopada 2023 r. 

zmniejszającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 60004 o kwotę 9.154,49 zł w związku  

z rozliczeniem wydatków na zorganizowanie bezpłatnych przewozów do i z lokali 

wyborczych dla wyborców niepełnosprawnych oraz wyborców, którzy najpóźniej w dniu 

głosowania kończą 60 lat, a także dla wyborców ujętych w spisie wyborców w stałym 

obwodzie głosowania położonym na obszarze danej gminy, jeżeli w ramach tej gminy w dniu 

wyborów nie funkcjonuje transport publiczny. Zadanie dotyczyło organizacji wyborów do 

Sejmu i Senatu Rzeczypospolitej Polskiej przeprowadzonych w dniu 15.10.2023 r. W planie 

finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w §4210 i §4300. 

2. Zwiększa się plan finansowy dochodów ze środków rezerwy części oświatowej subwencji 

ogólnej (75801 §2920) o kwotę 11.670,00 zł na dofinansowanie kosztów związanych  

z wyplata odpraw dla nauczycieli. Zwiększenia dokonano na podstawie pisma Ministra 

Finansów z dnia 24 listopada 2023 r. znak: ST3.4751.2.17.2023.9g. 

3. Dokonuje się zmian w planie finansowym dochodów w rozdziale 60016 § 2170 w ten 

sposób, że kwota 414.112,00 zł stanowiąca dofinansowanie z Rządowego Funduszu Rozwoju 

Dróg do zadania pn.: „Remont drogi publicznej ul. Brzozowej w Więcborku" zostanie ujęta w 

§ 2700 z uwagi na fakt, iż Rządowy Fundusz Rozwoju Dróg z dniem 01.01.2023 r. przestał 

być państwowym funduszem celowym. Jednocześnie zmniejsza się kwotę planu o 1,00 zł tj. 

do wysokości faktycznie otrzymanej kwoty wsparcia. 

4. Dokonuje się zmian w planie dochodów (§2180) i wydatków budżetowych w rozdziale 

85395 o kwotę 3.060,00 zł, w związku z wpływem na wyodrębniony rachunek bankowy 

środków z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na wypłaty dodatku węglowego Po stronie 

wydatków środki ujęte zostały w rozdziale 85395 §3110 i §4210. 

5. Dokonuje się zmniejszenia w planie finansowym dochodów (§6370), w rozdziale 92695  

w zadaniu inwestycyjnym pn.: „Budowa skateparku w Więcborku” o kwotę 579.200,00 zł. 

Jest to zadanie, które jest realizowane z dofinansowaniem ze środków z Rządowego Funduszu 

Polski Ład Program Inwestycji Strategicznych. Zadanie to realizowane jest w formule 

„zaprojektuj i wybuduj” a termin zakończenia ustalony jest na 2024 r. Zatem rozliczenie 

finansowe inwestycji nastąpi również w 2024 r. 

6. Dokonuje się następujących zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych  

w związku z wpływem na wyodrębniony rachunek bankowy środków z Funduszu Pomocy na 

niżej wymienione zadania realizowane na podstawie Ustawy z dnia 12 marca 2022 r.  

o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego 

państwa: 
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• środki na edukację dzieci z Ukrainy w rozdziale 80195 zwiększa się dochody (§2100) i 

wydatki (§4740, §4750 i §4850) o kwotę 10.576,00 zł. 

7. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75814 §0960 o kwotę 9.342,00 zł w 

związku z wpływem darowizn: 

 

• od osób fizycznych w łącznej kwocie 8.952,00 zł na rzecz Szkoły Podstawowej w 

Pęperzynie i Szkoły Podstawowej nr 1 w Więcborku na realizację projektu „Poznaj 

Polskę” (po stronie wydatków kwota darowizny zostały ujęte w rozdziale 80195 §4300), 

 

• od Toruńskiego Stowarzyszenia Pomocy Szkole w ramach 1% odpisu podatku w kwocie 

390,00 zł na rzecz Szkoły Podstawowej nr 2 w Więcborku (po stronie wydatków kwota 

darowizna została ujęta w rozdziale 80101 §4210). 

 

8. Zwiększa się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

 

• 01095§0750 o kwotę 1.130,00 zł (wpływy z dzierżawy terenów łowieckich), 

 

• 70005§0920 o kwotę 2.700,00 zł (wpływ z odsetek za zaległości w opłatach za 

gospodarowanie mieniem komunalnym), 

 

• 75023§0970 o kwotę 1.518,00 zł (wpływy z różnych dochodów – wpływ z tytułu 

rozliczeń z dostawcą terminali płatniczych do urzędu 

 

• 75085§0970 o kwotę 4.800,00 zł (wpływy kwot ściągniętych egzekucyjnie od byłego 

pracownika), 

 

• 75616§0340 o kwotę 8.000,00 zł (wpływy z podatku od środków transportowych), 

 

• 75616 §0500 o kwotę 35.300,00 zł (wpływy z podatku od czynności cywilnoprawnych), 

 

• 75616 §0910 o kwotę 6.400,00 zł (wpływy z odsetek od zaległości podatkowych), 

 

• 75618 §0460 o kwotę 8.900,00 zł (wpływ z opłaty eksploatacyjnej), 

 

• 75618 §0490 o kwotę 1.400,00 zł (wpływ z opłaty za zajęcie pasa drogowego), 

 

• 75814§0920 o kwotę 42.680,00 zł (w tym 1.380,00 zł to odsetki bankowe od środków 

zgromadzonych na rachunku bieżącym placówek oświatowych), 

 

• 80101§0970 o kwotę 628,00 zł i 80104 §0970 o kwotę 100,00 zł (wpływy z dochodów 

różnych), 

 

• 80103§0670 o kwotę 12.000,00 zł (wpływy z opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego), 

 

• 80103§0830 o kwotę 100,00zł (wpływy z usług świadczonych w placówkach wychowania 

przedszkolnego), 

 

• 80104§0750 o kwotę 800,00 zł (wpływy z najmu pomieszczeń przedszkolnych), 
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• 80113§0830 o kwotę 2.000,00 zł (wpływy z usług najmu autobusu szkolnego), 

 

• 85502 §2360 o kwotę 13.600,00 zł (dochody JST związane z realizacją zadań z zakresu 

administracji rządowej), 

 

• 90026§0910 o kwotę 1.810,00 zł (wpływy z odsetek od nieterminowych wpłat z tytułu 

opłaty za gospodarowanie odpadami), 

 

• 92695§0830 o kwotę 3.575,00 zł (wpływy z usług najmu sprzętu turystycznego w okresie 

letnim). Powodem zmian jest wykonanie w/w dochodów na poziomie umożliwiającym 

zwiększenie o wskazane kwoty dotychczasowego planu finansowego. 

 

9. Zmniejsza się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

 

• 80101§0830 o kwotę 88.400,00 zł (wpływy z usług świadczonych w placówkach 

szkolnych). Weryfikacja powyższego planu finansowego nastąpiła w oparciu o analizę 

jego wykonania do końca X 2023 r. Na tej podstawie oraz na przewidywanym jego 

wykonaniu w następnych m-cach br. stwierdza się, iż korekta jest zasadna. 

10. W planie finansowym wydatków inwestycyjnych w rozdziale 60014 §6300 dokonuje się 

zmiany nazwy zadania. Dotychczasowe zadanie o nazwie: „Budowa chodników przy drogach 

powiatowych w Borzyszkowie, Suchorączku i w Jastrzębcu” otrzymuje brzmienie: „Budowa 

chodników przy drogach powiatowych wraz z robotami towarzyszącymi w Borzyszkowie, 

Suchorączku i w Zakrzewku”. 

11. W planie finansowym wydatków w rozdziale 60016 dokonano następujących zmian: 

 

• w §4210 zwiększa się plan o kwotę 50.000,00 zł z przeznaczeniem na zakup materiałów 

drogowych do bieżącego utrzymania dróg i chodników w Gminie, 

 

• w §4270 zwiększa się plan o kwotę 40.000,00 zł z przeznaczeniem na naprawy gminnego 

taboru drogowego, przepustu w Zgniłce jak i kanalizacji deszczowej w Sypniewie, 

 

• w §4300 zwiększa się plan o kwotę 60.000,00 zł celem wykonania dokumentacji stałej 

organizacji ruchu na ul. Runowskiej w Wituni, wycinki drzew w pasie drogowym, 

załadunku i transportu materiałów drogowych oraz wałowania dróg gminnych. 

12. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 71095 §4300 o kwotę 2.000,00 zł  

z przeznaczeniem na zakup usług wywozu śmieci z terenu targowiska miejskiego  

w Więcborku. 

13. W planie finansowym wydatków w rozdziale 75023 dokonano następujących zmian: 

 

• w §4010, §4110 i §4120 zwiększa się plan o łączną kwotę 65.000,00 zł w związku z 

koniecznością utrzymania odpowiedniego poziomu zatrudnienia pracowników w ramach 

prac interwencyjnych niezbędnych do wykonania zaplanowanych prac porządkowych i 

remontowo-brukarskich w Gminie. 

 

• w §4170 zwiększa się plan o kwotę 15.000,00 zł z przeznaczeniem na wykonanie 

dokumentacji zmiany organizacji ruchu na ul. Brzozowej, ul. Lipowej, ul. Orlej w 

Więcborku, ul. W. Witosa i ul. Podgórnej w Wituni oraz we wsi Śmiłowo, 
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• pomiędzy §4260 a §4280 dokonano przeniesienia kwoty 1.500,00 zł w związku z 

konicznością wykonania badań profilaktycznych u pracowników. 

14. Dokonuje się zwiększenia planu wydatków w rozdziale 80104 §2310 o kwotę 11.000,00 

zł celem pokrycia kosztów wychowania przedszkolnego ponoszonych przez gminy na rzecz 

dzieci z terenu Gminy Więcbork. 

15. Zmniejsza się plan finansowy wydatków inwestycyjnych w związku z wykonaniem zadań 

za kwotę niższą niż pierwotnie zakładano. Zmiany dotyczą następujących inwestycji: 

 

• w rozdziale 80101§6050 zadanie pn.: „Zakup i montaż elementów monitoringu w Szkole 

Podstawowej w Runowie Kraj.” – kwota zmniejszenia 1.170,00 zł, 

 

• w rozdziale 80103§6050 zadanie pn.: „Zakup i montaż pieca c.o. w budynku 

przedszkolnym w Sypniewie” – kwota zmniejszenia 640,00 zł. 

16. W rozdziale 75085 i 85516 oraz dziale 801, oprócz zmian opisanych w pkt 6, 7, 14 i 15 

uzasadnienia, dokonano zmian w planach finansowych wydatków placówek oświatowych w 

związku z bieżącym ich funkcjonowaniem. 

17. W planie finansowym wydatków w rozdziale 75095 dokonano następujących zmian: 

 

• w §2950 określa się plan finansowy na kwotę 54.400,00 zł w związku ze zwrotem 

niewykorzystanej kwoty grantu w związku z zrealizowanym zadaniem w ramach 

Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 2014-2020 pn.: „Cyfrowa Gmina”. 

 

• w §4210 zwiększa się plan o kwotę 10.000,00 zł z przeznaczeniem na sfinansowanie 

bieżącej działalności UM w Więcborku, 

 

• w §6067, w zadaniu inwestycyjnym pn.: „Cyfrowa Gmina” zmniejsza się plan o kwotę 

54.400,00 zł w związku z wykonaniem zadania za kwotę niższą niż zakładano. 

18. Zmniejsza się plan finansowy wydatków inwestycyjnych w zadaniu pn.: „Wykup 

gruntów” o kwotę 33.000,00 zł w związku z zaplanowaniem na przyszły rok wykupu gruntów 

niezbędnych do realizacji przyszłych inwestycji. 

19. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 70007 o łączną kwotę 33.000,00 zł,  

o której mowa w pkt 16 uzasadnienia, w celu zakupu usług remontowych lokali mieszkalnych 

oraz pokrycia opłat notarialnych w związku z gospodarowaniem mieniem komunalnym. 

20. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 75412 §4210 o kwotę 30.000,00 zł  

w celu zakupu dwóch kompletów opon do samochodów pożarniczych w OSP Suchorączek i 

w OSP Więcbork. 

21. Zmniejsza się plan finansowy wydatków w następujących rozdziałach i paragrafach  

w związku z pojawieniem się oszczędności i środki te przeznacza się na zmniejszenie 

dochodów majątkowych opisanych w pkt 4 uzasadnienia: 

 

• 70095 §4300 – kwota zmniejszenia 15.000,00 zł, 

 

• 85202 §4330 – kwota zmniejszenia 55.000,00 zł, 

 

• 85205 §4300 – kwota zmniejszenia 3.360,00 zł, 

 

• 85215 §3110 – kwota zmniejszenia 30.000,00 zł, 

 

• 85508 §4330 – kwota zmniejszenia 13.000,00 zł, 
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• 85510 §4330 – kwota zmniejszenia 22.400,00 zł, 

 

• 90015 §4260 – kwota zmniejszenia 56.333,00 zł, 

 

• 90095 §4210 i §4300 – kwota zmniejszenia 250.000,00 zł (rozliczenie wydatków 

związanych z preferencyjną sprzedażą węgla). 

22. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 90095, oprócz zmian 

opisanych w pkt 21 uzasadnienia, pomiędzy §4190 i §4170 a §4210 i §4710 o kwotę łączną 

15,78 zł dokonując rozliczenia wydatków związanych z realizacją projektu 

współfinansowanego z WFOŚiGW w Toruniu pn.: „4U FOR YOU”. 

23. Zwiększa się plan finansowy wydatków inwestycyjnych w zadaniu pn.: „Budowa, 

przebudowa i rozbudowa świetlic wiejskich w miejscowościach Witunia, Pęperzyn i Jeleń na 

terenie Gminy Więcbork” o kwotę 21.100,00 zł z przeznaczeniem na zakup mebli 

kuchennych do nowo wybudowanej świetlicy w Wituni i do świetlicy w Jeleniu. 

24. Zwiększa się plan finansowy wydatków inwestycyjnych w zadaniu pn.: „Budowa 

skateparku w Więcborku” o kwotę 500,00 zł w celu zakupu tablic informacyjnych. 

Uwag nie wniesiono 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.  

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023  

b) W sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork, 

Zmiany w WPF dotyczą całego okresu jej obowiązywania. Dane roku 2023 wynikają  

z dotychczasowych zmian w budżecie Gminy Więcbork. Natomiast od roku 2024 dokument 

jest zgodny z projektem WPF przygotowanym łącznie z projektem budżetu Gminy Więcbork 

na rok 2024. Deficyt budżetowy roku bieżącego pozostaje bez zmian i wynosi 2.100.000, 00 

zł. Na przyszły rok zaplanowany jest deficyt na poziomie 3.200.000, 00 zł, który będzie 

finansowany częściowo ze środków pochodzących z kredytu (kwota 1.450.000,00 zł). 

Pozostała kwota, to nadwyżki z lat ubiegłych. WPF uwzględnia po stronie rozchodów spłatę 

planowanego do zaciągnięcia w przyszłym roku kredytu. W dalszych latach, tj. 2025-2027 

zaplanowano wypracowanie nadwyżek budżetowych. Zmiany dotyczą także załącznika 

przedsięwzięć. Uaktualnione zostały limity wydatków na 2024r. w niektórych zadaniach, aby 
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były tożsame z kwotami wynikającymi z załącznika inwestycyjnego sporządzonego do 

projektu budżetu na przyszły rok. Dodane zostały przedsięwzięcia, które mają charakter 

wieloletni i zostały ujęte w projekcie WPF dołączonym do projektu budżetu na rok 2024.  

W dwóch przedsięwzięciach, tj.: Przebudowa drogi ul. Rybackiej w Więcborku i Budowy 

chodnika i przebudowy drogi gminnej wewnętrznej na działce nr ewid. 129/1 w Nowym 

Dworze , zdjęte zostały limity, gdyż zadania te zrealizowane będą w roku 2024, w ramach 

zadania, pn.: „Budowa i remont dróg wraz z niezbędną infrastrukturą techniczną na terenie 

miasta i gminy Więcbork”. W przedsięwzięciu o nazwie : „Budowa dróg gminnych wraz  

z siecią kanalizacji deszczowej ul. L. Białego, L. Czarnego, Mieszka I, Władysława Łokietka 

i B. Krzywoustego”, limit wydatków z roku 2025 przeniesiony został na rok 2026. W dwóch 

kolejnych przedsięwzięciach, tj.: „Budowa budynku Centrum Wsparcia Rodziny wraz  

z niezbędną infrastruktura w Więcborku”, „Budowa sieci kanalizacji sanitarnej w ul.  

W. Witosa (centrum) w Wituni, gm. Więcbork, zdjęte zostały limity wydatków z uwagi, iż  

wykonanie tych zadań zaplanowano na rok 2027. 

Uwag nie wniesiono 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.  

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023  

c) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego, 

Projekt jest pokłosiem uchwalonych powyżej zmian w budżecie. W bieżącym roku 

zaplanowane zostały środki w wysokości 50,000, 00 zł na udzielenie pomocy dla Powiatu 

Sępoleńskiego, na przebudowę chodników przy drogach powiatowych na terenie gminy 

Więcbork. Z uwagi na nieznaczną zmianę zakresu tego zadania, tj. jego nazwy, pojawiła się 

konieczność wywołania nowej uchwały. Stąd uchwała zakład udzielenie pomocy dla Powiatu 

Sępoleńskiego na wykonanie chodników przy drogach powiatowych wraz z robotami 

towarzyszącymi w Borzyszkowie, Suchorączku i Zakrzewku. 

Uwag nie wniesiono 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.  
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Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023  

Ad.13 -14 Projekty uchwał opracowane przez Referat Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg 

UM w Więcborku przedstawił Kierownik wydziału p. Tomasz Fifielski. 

a) w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi od 

właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz ustalenia stawki 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie gminy Więcbork oraz 

zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli 

nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi  

w zamian za kompostowanie bioodpadów stanowiących odpady komunalne  

w przydomowym kompostowniku, 

 

Ustalając stawkę opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rok 2024, Gmina 

Więcbork przeprowadziła postępowanie przetargowe w przedmiotowym zakresie. Wzorem 

poprzedniego, w postępowaniu postanowiono, to zadanie rozdzielić na: zagospodarowanie 

odpadów i transport odpadów we wskazane miejsce zgodnie z procedurą In-house poprzez 

miejscowy Zakład Gospodarki Komunalnej, który spełnia warunki tej procedury. 

Postępowanie przetargowe przeprowadzone zostało na wszystkie frakcje opadów odbieranych 

od mieszkańców oraz tych przewożonych do punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów 

Komunalnych w Dalkowie. Ilość odpadów zaplanowano w wielkości 388 ton. W ramach 

przetargu wpłynęło pięć ofert /łącznie 23 oferty, każda była na różne frakcje/. Suma środków 

planowanych na to zadanie wystarczyła. Najważniejsze jest to, że na odpady zmieszane 

wpłynęła bardzo korzystna oferta z Firmy „Pro Natura” w Bydgoszczy 403, 00 zł brutto  

w planie było 529, 00 zł  netto, brutto 550, 00 zł. w przypadku pozostałych frakcji są 

podwyżki, a chodzi o papier, plastik, szkło, bio odpady, popiół, opony i odpady rozbiórkowe. 

Reasumując, jeżeli chodzi o zagospodarowanie odpadów, to oferty wpłynęły łącznie na kwotę 

1.554.134, 04 zł. Do tego zadania należy również policzyć koszty administracyjne, 

funkcjonowanie PSZOK-u oraz koszty transportu. Transport w ramach procedury In-house 

poprzez negocjacje, ustalony został na poziomie 533, 00 zł wraz z pozostałymi kosztami  

i mając na względzie fakt, ze opłata musi zbilansować koszty proponuje się stawkę opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi w wysokości 31,00 zł, a dla mieszkańców domów 

jednorodzinnych kompostujących odpady bio w wysokości 29,00 zł /upust 2, 00 zł pozostaje 

bez zmian/. 
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Projekt nie wywołał dyskusji. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.  

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023  

b) w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 

zarządzającym jest Gmina Więcbork oraz ustalenia zasad i warunków ich korzystania 

 

Zmiana związana jest z wnioskiem, jaki wpłynął z PKS Chojnice o ustanowieniem przystanku 

w Sypniewie przy ul. Strażackiej, co związane jest z przewozem młodzieży do Szkoły 

Rolniczej w Sypniewie. Chcąc zrealizować postulat, Gmina Więcbork musi być 

przygotowany Przystanek, znak sankcjonujący jego istnienie, zmiana organizacji ruchu oraz 

stosowny zapis, ujmujący go w wywołanym projekcie uchwały. Poza tym jest propozycja 

Powiatu Sępoleńskiego, aby uruchomić nowa linię autobusowa, która jest efektem wniosków, 

głownie sołectwa Czarmuń oraz radnego powiatowego p. Ireneusza Balcera z Zabartowa. 

Nowo utworzona trasa przebiegać będzie przez Zabartowo /dwa nowe przystanki – we wsi  

i na wysokości byłego sklepu/ - Puszcza /jeden przystanek przy świetlicy/ - Czarmuń 

/przystanki będą przy drodze powiatowej/ - Borzyszkowo – Klarynowo /dwa przystanki na 

wysokości tablicy ogłoszeniowej i na wysokości lampy solarnej/ stamtąd autobus pojedzie 

drogą wojewódzką w kierunku Borzyszkowa, a następnie do Runowa, gdzie przy Osiedlu 

bloków mieszkalnych zostaną utworzone kolejne dwa przystanki. 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję.  

Radny Andrzej Wenda pytał, czy w związku z usankcjonowaniem w określonych miejscach 

przystanków nie zajdzie potrzeba montażu jakiegoś zadaszenia dla oczekujących pasażerów. 

Kierownik Referatu UM odpowiedział, że w pierwszej kolejności po uprawomocnieniu się 

uchwały z nowymi przystankami należy zakupić odpowiednie znaki i dokonać zmiany 

organizacji ruchu. Jeżeli chodzi o wiaty przystankowe, to gmina, co roku systematycznie je 

kupuje, lub wykonuje własnym sumptem w zależności od potrzeb. 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i poprosiła o przedstawienie opinii Komisji do 

projektu uchwały. 
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Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023  

Ad.15-17 Projekty uchwał dotyczących zakresu działań Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Więcborku przedstawił Dyrektor Jednostki p. Tomasz Siekierka.  

a) w sprawie przyjęcia szczegółowych warunków przyznania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze, w tym także świadczone w formie usług sąsiedzkich i specjalistyczne usługi 

opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi, oraz szczegółowych warunków zwolnienia od opłat i tryb ich pobierania,  

a także szczegółowych warunków przyznawania usług sąsiedzkich, wymiar i zakres usług 

sąsiedzkich oraz sposób rozliczania wykonywania takich usług, 

Uchwała w tym zakresie funkcjonuje już w gminie Więcbork, ale w nie tak pełnym zakresie. 

W związku ze zmianą Ustawy o pomocy społecznej, która wprowadza możliwość 

świadczenia usług sąsiedzkich i o tą właśnie formę usług, obowiązująca obecnie uchwała 

zostaje rozszerzona. Zakład się, że właśnie takie usługi będą mogły być świadczone w naszej 

gminie od 1 stycznia 2024r. Zgodnie z przepisami prawa do kompetencji rady gminy należy 

określenie sposobu finansowania i odpłatności usług, i takie zapisy znalazły się  

w przedłożonym projekcie uchwały. Pełną opłatę za 1 godzinę zegarową usług sąsiedzkich 

ustala się na poziomie minimalnej stawki godzinowej ustalanej na podstawie ustawy  

o minimalnym wynagrodzeniu za pracę. 

Projekt nie wywołał dyskusji. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały. 

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 12 radnych 
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Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023  

b) Przyjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności 

dla osób wskazanych w wieloletnim rządowym programie „Posiłek w szkole i w domu” 

na lata 2024 – 2028,  

 

Program zakłada udzielnie wsparcia osobom i możliwość podwyższenia kryterium do 200% 

kryterium dochodowego, o którym mowa w Ustawie o pomocy społecznej. Chcąc realizować 

to zadanie od 1 stycznia należało wywołać projekt ww. uchwały przyjmujący podwyższenie 

tego kryterium do 200%.  

 

Projekt nie wywołał dyskusji. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały. 

 

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023  

c) w sprawie zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej będące  

w zakresie zadań własnych gminy – pomoc rzeczowa, posiłki, zasiłki na ekonomiczne 

usamodzielnienie, zasiłki okresowe i zasiłki celowe przyznanych pod warunkiem zwrotu. 

 

W tym projekcie następuje drobna kosmetyczna zmiana do obowiązującej obecnie  

w przedmiotowym zakresie uchwały. W tabeli, gdzie określony jest dochód osoby samotnie 

gospodarującej oraz wysokość zwrotu wydatków dodaje się wiersz pierwszy, w którym 

wskazuje się, że do 200% udzielane świadczenie jest bezzwrotne. Nie ma to wpływu na 
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merytorykę, ale ułatwi opracowywanie wydawanych decyzji, a tym samym uchwała staje się 

bardziej przejrzysta. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały. 

 

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018    

 

Ad.18 Projekt uchwały w sprawie w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy 

Więcbork z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na rok 2024” przedstawił Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek 

Masztakowski. 

 

Co roku do końca listopada Burmistrz zobowiązany jest przedstawić Radzie Miejskiej 

Program współpracy z organizacjami pozarządowymi na kolejny rok budżetowy. 

Przygotowanie takiego projektu poprzedzone jest konsultacjami z ww. organizacjami. 

Konsultacje zostały zarządzone w terminie od 7-21 listopada 2023 r. W dniu 22 listopada 

2023 r. odbyło się spotkanie z przedstawicielami tych organizacji. Zarówno w okresie 

wskazanych dwóch tygodni, jak i podczas spotkania do Programu nie wniesiono żadnych 

uwag i propozycji zmian. Program, zatem jest praktycznie tożsamy z tym, który obowiązywał 

w bieżącym roku i na podstawie, którego organizacje otrzymywały dotacje z budżetu Gminy 

Więcbork na realizację działań statutowych, które są jednocześnie wpisane w działania 

własne Gminy Więcbork. Jedyna zmiana jest kwota zabezpieczona w Programie na 

przedmiotowe cele, która w 2023r. wynosiła 280.000, 00 zł, natomiast w roku 2024, ta 

wartość wynosić będzie  317.000, 00 zł.   

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały. 

 

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 
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Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018    

 

Ad.19-21 Projekty uchwał w sprawie rozpatrzenia skarg przedstawiła Zastępca 

Przewodniczącej Komisji Skarg Wniosków i petycji Rady Miejskiej w Więcborku  

p. Brygida Migawa. 

 

a) w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Burmistrza Więcborka, 

 

W dniu 27 października 2023 roku wpłynęła do Biura Rady Miejskiej  

w Więcborku skarga Pana T. B. na bezczynność Burmistrza Więcborka. Skarżący zarzuca 

Burmistrzowi Więcbork bezczynność w zakresie wydania decyzji o środowiskowych 

uwarunkowaniach dotyczącej budowy obwodnicy Więcborka. W wyniku 

przeprowadzonego postępowania wyjaśniającego, Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Miejskiej w Więcborku ustaliła, że: Burmistrz Więcborka, jako inicjator budowy obwodnicy 

Więcborka wielokrotnie w swoich działaniach wywierał nacisk na Marszałka Województwa 

Kujawsko – Pomorskiego w celu rozpoczęcia procedury jej wykonania. W wyniku tych 

działań władze Województwa podjęły decyzję o sfinansowaniu w całości prac związanych z 

opracowaniem koncepcji jej przebiegu oraz raportu o oddziaływaniu przedsięwzięcia na 

środowisko, niezbędnych do wydania przez właściwy organ, jakim jest Burmistrz Więcborka 

tzw. decyzji środowiskowej. Wydanie decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach wymaga 

zachowania procedur wynikających z przepisów prawa m.in.: ustawy z dnia 3 października 

2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w 

ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko, rozporządzenia Rady 

Ministrów z dnia 10 września 2019 r. w sprawie przedsięwzięć mogących znacząco 

oddziaływać na środowisko, ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania 

administracyjnego. Przestrzeganie trybu określonego w tych aktach prawnych jest niezbędne 

dla prawidłowego wydania ww. decyzji tak pod względem formalnym jak i materialnym. Na 

długość postępowania mającego zakończyć się wydaniem decyzji, determinujący wpływ 

miała procedura przygotowania i przedstawienia przez inwestora, raportu o oddziaływaniu 

przedsięwzięcia na środowisko. Raport taki finalnie wpłynął do Burmistrza Więcborka dnia 

28 kwietnia 2023 r. Zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa podlegał zaopiniowaniu 

przez właściwe organy państwa oraz został poddany konsultacjom społecznym 

zapewniającym udział społeczeństwa w jego ocenie. Wymagane prawem ostatnie uzgodnienie 

wpłynęło 1 września 2023r. Po otrzymaniu ww. dokumentu rozpoczął się kolejny etap udziału 

w postępowaniu społeczeństwa, a następnie stron. Dopiero po spełnieniu tych przesłanek 

ściśle nakazanych prawem istnieje możliwość wydania przedmiotowej decyzji. Po analizie 

przedstawionego materiału m.in. kalendarium podjętych czynności z całą pewności należy 

stwierdzić, że Burmistrz Więcborka w przedmiocie wydania decyzji o środowiskowych 

uwarunkowaniach dla budowy obwodnicy Więcborka wykonuje terminowo wszystkie 
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niezbędne czynności nakazane przepisami prawa. Termin wydania decyzji upływa dnia 15 

grudnia 2023 r. 

Mając na uwadze powyższe oraz analizując zapisy art. 101a ustawy z dnia 8 marca 1990 

r. o samorządzie gminnym, skargę na bezczynność organu można wnieść, gdy organ 

gminy nie wykonuje czynności nakazanych prawem. W omawianym przypadku 

zarówno przepisy prawa jak i działania podejmowane przez Burmistrza Więcborka nie 

uzasadniają stwierdzenia bezczynności. Wobec powyższego Komisja Skarg Wniosków  

i Petycji Rady Miejskiej w Więcborku Rekomendowała uznanie skargi za bezzasadną. 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały. 

 

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018    

 

 

b) w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Burmistrza Więcborka, 

 

W dniu 27 października 2023 roku wpłynęła do Biura Rady Miejskiej w Więcborku skarga 

Pana T. B. na bezczynność Burmistrza Więcborka, w której Skarżący zarzuca Burmistrzowi 

Więcbork bezczynność w zakresie:  

1. Wykonania dokumentacji technicznej z pozwoleniami na budowę dla ścieżek 

rowerowych relacji Więcbork – Gabi Meble, Więcbork – Runowo Kr.  

2. Wykonania dokumentacji technicznej z pozwoleniami na budowę chodnika przy  

ul. Gdańskiej w Więcborku wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 241. 

W wyniku przeprowadzonego postępowania wyjaśniającego Komisja Skarg, Wniosków  

i Petycji Rady Miejskiej w Więcborku ustaliła, że: 

1) Burmistrz Więcborka w dniu 9 września 2022 r. podpisał z Marszałkiem 

Województwa Kujawsko – Pomorskiego porozumienie na mocy którego Gmina Więcbork 

zobowiązała się do przygotowania i przekazania w terminie do 31.12.2023 r. do Urzędu 

Marszałkowskiego w Toruniu pełnej dokumentacji technicznej wraz z niezbędnymi 

pozwoleniami dotyczącymi budowy dwóch ścieżek rowerowych relacji Więcbork – Fabryka 

Mebli GABI oraz Więcbork – Runowo Kr. 

Na przełomie września i października br. obie dokumentacje uzyskały niezbędne pozwolenia. 

Realizując zapisy porozumienia oraz Uchwały Nr 56/416/2023 Rady Miejskiej w Więcborku 
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z dnia 1 marca 2023 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Kujawsko 

– Pomorskiego, Burmistrz Więcborka przekaże do Urzędu Marszałkowskiego w Toruniu obie 

dokumentacje z zachowaniem terminu określonego w porozumieniu. 

2) Burmistrz Więcborka w celu realizacji zapisów zawartych w Załączniku nr 3 do 

Uchwały Nr 54/393/2022 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 21 grudnia 2022 r. w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Więcbork na rok 2023 dotyczących wykonania dokumentacji 

technicznej dla budowy chodnika wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 241 na ul. Gdańskiej w 

Więcborku zlecił jej przygotowanie. Termin realizacji zadań inwestycyjnych został określony 

na dzień 31.12.2023 r.  

Po analizie przedstawionego materiału m.in. kalendarium podjętych czynności z całą 

pewności należy stwierdzić, że Burmistrz Więcborka w przedmiocie wykonania ww. 

dokumentacji podjął wszystkie niezbędne czynności nakazane przepisami prawa.  

Mając na uwadze powyższe oraz analizując zapisy art. 101a ustawy z dnia 8 marca 1990 r.  

o samorządzie gminnym skargę na bezczynność organu można wnieść, gdy organ gminy nie 

wykonuje czynności nakazanych prawem. W omawianym przypadku zarówno przepisy prawa 

jak i działania podejmowane przez Burmistrza Więcborka nie uzasadniają stwierdzenia 

bezczynności.  

Wobec powyższego Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Więcborku 

Rekomendowała uznanie skargi za bezzasadną. 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały. 

 

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018    

 

 

c) w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Burmistrza Więcborka. 

 

W dniu 27 października 2023 roku wpłynęła do Biura Rady Miejskiej w Więcborku skarga 

Pana T. B. na bezczynność Burmistrza Więcborka. Skarżący zarzuca Burmistrzowi Więcbork 

bezczynność w zakresie nie ogłoszenia przetargu na wymianę oświetlenia ulicznego 

pomimo otrzymania środków finansowych z VIII edycji Polskiego Ładu. 
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W wyniku przeprowadzonego postępowania wyjaśniającego Komisja Skarg, Wniosków  

i Petycji Rady Miejskiej w Więcborku ustaliła, że Burmistrz Więcborka w 2022 r. za zgodą 

Rady Miejskiej w Więcborku zlecił przygotowanie dokumentacji technicznej dotyczącej 

modernizacji oświetlenia ulicznego polegającego na wymianie opraw sodowych na oprawy 

LED. 

W dniu 4 sierpnia 2023 r. po konsultacji z radnymi Rady Miejskiej w Więcborku, Burmistrz 

Więcborka złożył wniosek o dofinansowanie modernizacji oświetlenia ulicznego na terenie 

gminy do VIII edycji Programu Inwestycji Strategicznych „Polski Ład”. 

Dnia 12 października 2023 r. Gmina Więcbork otrzymała wstępną promesę na wykonanie 

tego zadania w wysokości 1.999.962,00 zł., co stanowi 85% kosztów przedsięwzięcia (wkład 

własny gminy 352.938.00 zł.). Zgodnie z zapisami dotyczącymi realizacji ww. programu 

postępowanie zakupowe powinno być ogłoszone do dnia 12.07.2024 r. 

W związku z powyższym Burmistrz Więcborka wprowadził realizacje inwestycji pn.: 

„Modernizacja oświetlenia drogowego na terenie miasta i gminy Więcbork” do projektu 

budżetu Gminy Więcbork na rok 2024 z terminem realizacji do końca 2024 r. 

Wobec przedstawionych faktów należy stwierdzić, że Burmistrz Więcborka od 2022 r. 

podejmował działania związane z modernizacją oświetlenia ulicznego, a ich finalizacja 

nastąpi zgodnie z zasadami racjonalnego dysponowania środkami publicznymi w 2024 r. 

 

Mając na uwadze powyższe oraz analizując zapisy art. 101a ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o 

samorządzie gminnym, skargę na bezczynność organu można wnieść, gdy organ gminy nie 

wykonuje czynności nakazanych prawem. W omawianym przypadku zarówno przepisy prawa 

jak i działania podejmowane przez Burmistrza Więcborka nie uzasadniają stwierdzenia 

bezczynności.  

Wobec powyższego Komisja Skarg Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Więcborku 

Rekomendowała uznanie skargi za bezzasadną. 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały. 

 

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018    
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Ad.22 Wolne wnioski i informacje. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Więcborku p. Beata Lida złożyła podziękowania 

wszystkim radnym za przychylność w kwestii rozbudowy świetlicy wiejskiej w Pęperzynie. 

Świetlica została oficjalnie otwarta, a osoby, które były na tej uroczystości mają pozytywne 

odczucia, co do jej obecnego wizerunku. Ze swojej strony może zagwarantować, że świetlica 

będzie funkcjonowała należycie i tętniła życiem, bo na jej modernizację i przebudowę 

mieszkańcy czekali długo. 

Burmistrz Więcborka podziękował radnym za podjęte w dniu sesji uchwały i za 

zdroworozsądkowe podejście do przedmiotowych uchwał oraz merytoryczne podejście do 

wniesionych spraw Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Jeżeli chodzi o kursy autobusowe to 

planowy wyjazd jest o godz. 7:05 z Więcborka i po objeździe trasy powinien być o godz. 7:50 

w Więcborku, tak, aby dzieci i młodzież mogły zdążyć na zajęcia szkolne. Powrót  

z Więcborka o godz. 14:30. 

Przewodnicząca RM przypomniała natomiast o datach, które radni powinni pamiętać, tj.   

2 grudnia 2023 r. – otwarcie świetlicy wiejskiej w Jeleniu, 10 grudnia – Kiermasz Świąteczny 

na Placu Jana Pawła II w Więcborku, 16 grudnia 2023 r. o godz. 11:00 w Kamieniu 

Krajeńskim – Wystawa Stołów Wigilijnych, 16 grudnia 2023 r. o godz. 14:00 nastąpi 

uroczyste otwarcie świetlicy wiejskiej sołectwa Witunia. Kolejna sesja Rady Miejskiej  

w Więcborku odbędzie się 20 grudnia 2023 r. o godz. 12:00.  

Na tym obrady zakończono 

Przewodnicząca Rady Miejskiej słowami „zamykam obrady sześćdziesiątej siódmej sesji 

Rady Miejskiej w Więcborku” zamknęła obrady. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Więcborku 

 

/-/ Anna Łańska 

 

 


